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Boargemaster De Vries fan Súdwest-Fryslân besiket alle 89 kearnen yn gemeente
‘Mei-inoar foarút tinke om it gebiet leefber te hâlden’ 
Snits – By har op de wurkkeamer 
hinget in kaart fan de gemeente 
mei spjeldekoppen yn ferskil-
lende kleuren. De kaart jout oan 
wêr’t boargemaster Jannewietske 
de Vries fan Súdwest-Fryslân yn 
de ôfrûne moannen al op besite 
west hat. De Greidhoeke is noch 
sa goed as leech. Mar dat feroaret 
de kommende tiid. ,,Ik kom del”, 
seit se.

Troch Hinne Bokma

Nei har ynstallaasje as boargemas-
ter, op 27 septimber 2018, stelde 
De Vries har as doel om in besite te 
bringen oan alle 83 doarpen en seis 
stêden yn de gemeente. ,,Om mei 
de minsken yn 'e kunde te kom-
men. It binne prachtige besites”, 
sa jout se oan. Mei fertsjintswur-
digers fan doarpsbelang makket 
se in rûntsje troch it doarp. Se hat 
ûnderwilens 30 kearnen hân, der 
binne de kommende moannen 
noch 59 te gean.

Iepenloftspul
Op 11 april docht De Vries byge-
lyks de doarpen Boazum, Wiuwert, 
Britswert en Easterwierrum oan. 
No is it fansels net sa dat de Greid-
hoeke, it eardere Littenseradiel, 
foar de boargemaster in ûnbe-
kend gebiet is. Fanút har wenplak 
Raerd is it maklik te befytsen. ,,De 
mienskipssin is grut yn it gebiet”, 
sa wit se út eigen ûnderfining. Al 

leit Jorwert  net yn har gemeente, 
se hellet it wol oan as foarbyld fan 
in doarp mei in sterk mienskips-
gefoel. De Vries hat in tal jierren 
foarsitter west fan it Iepenloftspul 
Jorwert. ,,Yn Jorwert ha’k mear 
leard as alle management-kursus-
sen mei-inoar.”

,,Hoe tille wy it gebiet op, hoe hâlde 
wy it leefber? Dat wol ik graach 
fan de minsken hearre. It freget 
dat wy mei-inoar foarút tinke”, sa 
seit De Vries. Ek de doarpen yn it 
eardere Littenseradiel krije te meit-
sjen mei krimp. Hoe komt it mei 
de skoallen en oare foarsjennings?  

Belangrike tema’s binne ek de 
tsjerken, de doarpshuzen, de fer-
kearsfeiligens en duorsumens. Yn 
dat ferbân neamt de boargemas-
ter ek de karakteristike wenningen 
en pleatsen. It binne gebouwen, 
dy’t net maklik te ferduorsum-
jen binne. In belangryk tema is 

de wenningbou. Súdwest-Fryslân 
komt ynkoarten mei in wenfyzje. 
,,Der binne mooglikheden foar de 
doarpen om te bouwen.  Mar dy 
moatte wol fûn wurde yn de be-
steande romte. Doarpen geane net 
op slot”, jout De Vries oan.

Ambassadrise 
De boargemaster fielt har in 
ambassadrise, dy’t de gemeente 
sa goed mooglik presintearje wol. 
,,Ik hâld fan it lânskip, it erfskip, 
de mienskip en it ûndernimmers-
kip. It is echt de moaiste gemeente 
fan Nederlân. De minsken binne 
hjir hiel tefreden, sels it tefre-
denst fan alle Friezen, sa blykt út 
resint ûndersyk.” Sels is se ek bot 
ynnommen mei har nije baan. 
,,Boargemaster fan Súdwest-Frys-
lân fielt as thúskommen”, sei se yn 
septimber by har beneaming. ,,Sa 
fielt it noch altiten”, seit se in heal 
jier letter. ,,It fielt hiel natuerlik.”
Fyftjin doarpen fan it ear-
dere Littenseradiel meitsje sûnt 
1 jannewaris 2018 diel út fan 
Súdwest-Fryslân. Neffens boarge-
master De Vries is de yntegraasje 
oant no ta harmonieus ferrûn. ,,Ik 
hear net fan de ynwenners dat de 
ôfstân te grut is”, seit se. En soe dat 
al sa wêze dan heard se it graach 
tidens de kuier troch de doarpen. 
,,Ik stel alle kearen twa deselde fra-
gen oan de ynwenners: wêr binne 
jimme grutsk op en wêr lizze 
jimme wekker fan?”

Wachten op eerste zwaluwen

Met het vullen van de laatste nestgaten door jeugdleden van de Fûgelwacht 
Wommels e.o., Fûgelwacht Easterein en Natuurmonumenten werd op vrij-
dag 29 maart de oeverzwaluwwand bij de vogelkijkhut Swyns op It Skrok 
feestelijk in gebruik genomen.  Het idee van de zwaluwwand werd in het 
voorjaar van 2018 geopperd tijdens de ledenvergadering van de Fûgelwacht 
Wommels. Voorzitter Teade de Boer van de vogelwacht vond het dan ook 
heel bijzonder dat de wand een jaar later al klaar was. Voor de realisatie 
deden de initiatiefnemers een beroep op diverse instanties. Op de foto de 
drie jeugdleden in actie. Van links naar rechts Senna van der Deen namens 
Natuurmonumenten, Rutmer Jisse Joustra van de Fûgelwacht Wommels en 
Sander Velzen van de Fûgelwacht Easterein.                  Foto: Hinne Bokma

Lof Súdwest-Fryslân voor De Skoalleseize 
Easterein - Stichting De Skoalle-
seize in Easterein, die in het dorp 
het sportpark beheert en exploi-
teert, krijgt voor haar werk alle lof 
van de gemeente Súdwest-Fryslân. 
De Skoalleseize is een voorbeeld 
voor andere sportverenigingen in 
Súdwest-Fryslân, zo vindt wethou-
der Gea Wielinga. ,,Heel mooi hoe 
het dorp en de verenigingen het 
met elkaar oppakken”, aldus de 
wethouder.

Door de grote betrokkenheid en 
inzet van de stichting en haar 
vrijwilligers hoeft De Skoalle-
seize geen beroep te doen op de 

onderhoudsdienst van de gemeente. 
,,Dit is een mooi voorbeeld van 
‘Nim it oer’”, merkt Wielinga op. 
,,Dat is het project waarbij we 
bekijken of inwoners taken kun-
nen overnemen die tot dusver door 
de gemeente werden gedaan. De 
bewoners krijgen niet alleen de ver-
antwoordelijkheid, maar ook de 
financiële middelen.”
De meeste sportverenigingen in Súd-
west-Fryslân betalen de gemeente 
een vergoeding voor het gebruik van 
de sportvelden. Voor grasvelden is 
dat bijvoorbeeld 1200 euro per jaar 
en voor kunstgrasvelden 2400 euro 
per jaar. Daar kunnen inkomsten 

tegenover staan, bijvoorbeeld als 
een vereniging zelf onderhoudswerk 
doet. 
Met De Skoalleseize is nu afge-
sproken dat zij niet betaalt voor 
het gebruik. Ze ontvangt jaarlijks 
een bedrag van 24.000 euro van de 
gemeente voor alle onderhouds- en 
renovatiewerkzaamheden op en om 
het sportpark, inclusief vervanging 
van het kunstgrasveld. De afspraak 
vloeit voort uit eerder beleid van de 
voormalige gemeente Littenseradiel, 
waarvan Easterein tot 2018 deel uit-
maakte. Wielinga: ,,Littenseradiel 
had de financiën voor de buiten-
sportaccommodaties goed op orde.”

Boargemaster Jannewietske de Vries: ‘De mienskipssin is grut yn de Greidhoeke’                            Foto: Hinne Bokma




